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Palotás Község Önkormányzata 
Képviselő-testületének 

 

3. számú nyíltülés 
 

J E G Y Z Ő K Ö N Y V E 
 

Készült: Palotás Község Önkormányzat Képviselő-testületének 2022. február 15-én 
     megtartott nyilvános testületi üléséről 
 
Testületi ülés helye: Községháza 
  Palotás, Kossuth út 1. 
 
Jelen vannak:Szabó Mihály polgármester, Almási Lajos alpolgármester, Dúzsné Szita Mária, 
Hegyi Tamás, Krekács Istvánné, Pintér Tibor önkormányzati képviselők 
Tanácskozási joggal: dr. Horkai-Tóth Gabriella jegyző, Molnárné Ocsovszki Henriette 
pénzügyi ügyintéző, Polonkai Katalin Művelődési Ház igazgató 
Jegyzőkönyvvezető: Varga Anita ügyintéző 
 
Szabó Mihály polgármester megállapítja, hogy a 7 fős testületből 6 fő jelen van, az ülés 
határozatképes, a nyilvános testületi ülést megnyitja. 
 
A képviselő-testület a nyilvános ülés napirendjére tett javaslatot elfogadja, így az ülés 
napirendje a következőképpen alakul: 
 
N a p i r e n d: 
1./ Javaslat a Védőnői Szolgálat 2022. évi költségvetésének elfogadására 
2./ Javaslat Palotás Község Önkormányzata Képviselő-testületének az Önkormányzat 2022. évi 
költségvetéséről szóló önkormányzati rendelet elfogadására 
3./ Javaslat a Lakossági víz- és csatornaszolgáltatás támogatása pályázat benyújtására 
4./ Egyebek 
a.) Palotás 1163 hrsz önkormányzati tulajdonú ingatlan értékesítése 
b.) CYEB Energiakereskedő Kft. ajánlata 
c.) Ebrendészeti tevékenységre vonatkozó szerződés 
d.) Állami tulajdonban lévő földterületek 
e.) Fenyvesre vonatkozó elképzelések 
f.) Palotási Hírek 
 
 
I.NAPIREND:  

 
Javaslat a Védőnői Szolgálat 2022. évi költségvetésének elfogadására 

(előterjesztés a jegyzőkönyvhöz csatolva) 
 
 

Szabó Mihály polgármester: A Pénzügyi, Ügyrendi és Településfejlesztési Bizottság 
előzetesen véleményezte a Védőnői Szolgálat költségvetését, megkérem Dúzsné Szita Máriát, 
a bizottság elnökét ismertesse a javaslatukat. 
 
Dúzsné Szita Mária képviselő: A Bizottság átnézte a védőnői szolgálat költségvetését, 
elfogadásra javasoljuk. Látható, hogy olyan konstrukcióba működik a védőnői szolgálat Palotás 
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és Kisbágyon települések tekintetében, hogy egy részmunkaidős védőnőnk van, aki nagy 
megelégedésre végzi a munkáját. Ehhez a tevékenységhez az Önkormányzatnak nem kell 
hozzátenni, annyi állami támogatást kapunk, amely biztosítja a működés feltételeit. 
 
A képviselők részéről kérdés, észrevétel nem hangzott el, a polgármester szavazásra bocsátja a 
javaslat elfogadását. 
 
A képviselő-testület 6 igen szavazatta, ellenszavazat, tartózkodás nélkül, egyhangúlag 
elfogadja a javaslatot és az alábbi határozatot hozza: 
 

15/2022.(II.15.) Képviselő-testületi határozat 
 

Palotás és Kisbágyon Községek Önkormányzatainak Képviselő-testületei a 2014. 
február 14-én megkötött feladat ellátási szerződés alapján a közös fenntartású Védőnői 
Szolgálat 2022. évi költségvetését megtárgyalták. 
Palotás Község Önkormányzata a védőnői szolgálat költségvetését Palotás Község 
Önkormányzata éves költségvetésében megtervezi a szolgálat 2022. évi bevételét 
6.362.000 forinttal, kiadásait 6.362.000 forinttal. 
A 2022. évi Nemzeti Egészségbiztosítási Alapkezelő (továbbiakban NEAK) támogatás 
a védőnői szolgálat kiadásait fedezik, ezért Palotás és Kisbágyon Község 
Önkormányzatának hozzájárulást nem kell fizetni. 

 
Határidő:2022. február 15-ig a rendelettervezet előterjesztése 
Felelős: polgármesterek 

 
 
II. NAPIREND: 

 
Javaslat Palotás Község Önkormányzata Képviselő-testületének az Önkormányzat 2022. 

évi költségvetéséről szóló önkormányzati rendelet elfogadására 
(rendelet-tervezet a jegyzőkönyvhöz csatolva) 

 
 
Szabó Mihály polgármester: Palotás Község Önkormányzata költségvetését is véleményezte 
a Bizottság, megkérem Dúzsné Szita Máriát, a bizottság elnökét ismertesse a javaslatukat. 
 
Dúzsné Szita Mária képviselő: Palotás Község Önkormányzata költségvetése három fő 
részből áll, van az Önkormányzat, mint működés, illetve fenntartás, van a Közös Hivatal és van 
a Művelődési Ház. A Közös Hivatalról felesleges beszélni, mert az együttes ülésen elhangzott 
minden lényeges információ, hogy az Önkormányzat költségvetéséből nem kell hozzájárulni. 
Palotás Község Önkormányzata költségvetésébe, mint minden évben lenni szokott, kapunk egy 
állami támogatást, továbbá a bevételeknél látható milyen adó, és egyéb bevételeink vannak. 
Van bevételként feltüntetve, egy több, mint 600 millió forintos pénzmaradvány, ami 
többségében az EU-s projektekre megkapott összegekből adódik. 965 millió forint az 
Önkormányzat költségvetése, ebből 650 millió forint a beruházás. Ebből az összegből 640 
millió forint a fejlesztési támogatás és 10 millió forint olyan beruházás van benne, melyet az 
Önkormányzat saját maga kíván megoldani. A költségvetésbe semmi olyan tétel nincs, amiről 
eddig nem beszéltünk. A költségvetés 19 millió forint összegű tartalékot tartalmaz. Palotás 
Község Önkormányzata költségvetését mindenképpen elfogadásra javasolja a Bizottság. A 
Művelődési Házról is beszéltünk bizottsági ülésen, a költségvetés úgy áll föl, hogy a 
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Művelődési Háznál Polonkai Katalin bére van tervezve, Györgyné Forró Katalin bére az 
Önkormányzat költségvetésébe van benne pályázat kapcsán. Tehát a Művelődési Ház 
költségvetésébe egy személyi kiadás van, ezen kívül természetesen az üzemeltetési kiadások, 
ezen kívül dologi kiadások. A képviselő-testület részéről született egy döntés a Művelődési Ház 
szervezeti átalakításával kapcsolatban, hogy az intézmény közösségi színtérként történő 
működtetését tervezi. Ennek kapcsán merültek fel a programok, hogy szükség van-e rá. Ha a 
Művelődési Házat úgy tervezzük, hogy 1 fő bére, könyvtáros nélkül, a tervezett programok és 
egyéb üzemeltetési költségek, akkor ez azt jelenti, hogy a Művelődési Ház összes költsége 19 
millió forint lesz, melyet közel 8 millió forinttal kell kiegészíteni az Önkormányzatnak. Én azt 
javaslom beszéljünk részletesebben a Művelődési Házról, hogyan tovább, ki mit gondol, 
beszéljünk a könyvtáros státuszról, nézzük át a programokat. 
 
Szabó Mihály polgármester: Ahogy a Pénzügyi Bizottság ülésén is elmondtam a Művelődési 
Házzal teljesen külön kell foglalkozni, hogyan tovább.  
 
Dúzsné Szita Mária képviselő: A programokat nézve látható, azon kívül mennyi pályázati 
támogatás van, hogy 6,2 millió forint rendezvényekre a kiadás. Látható, hogy a Tortafesztivál, 
a Tókerülő futás nullára van kihozva, a Palotási Falunap kb. fél millió forint. Gondoljuk át, 
hogy 1,4 millió forintért kell- e Szüreti Napot rendezni, és ne csak a pénzbe gondolkodjunk, 
hanem abban, hogy mekkora tömeget vonz, mekkora hagyománya van, hányan vesznek részt 
rajta, kell-e nekünk 300 ezer forintért színpadot bérelni hozzá, 700 ezer forint tiszteletdíj, én 
erre a rendezvényre nem költenék ennyit. Író-olvasó találkozóra van-e igény, ki a közönség? 
Azt tudjuk, hogy szakmailag Polonkai Katalin a legjobbat igyekszik kihozni. 
 
Krekács Istvánné képviselő: A kihasználtság az mindenhol kötelező. Én úgy személy szerint 
nem beszélhetek, hogy esetleg nem voltam rendezvényeken, esetleg csak hallomásból 
tudhatom, hogy mindig ugyanaz a közönség. Az igény nem biztos, hogy összhangban van a 
ráfordított munkával, pénzzel. Az óvodában is kérte a testület, hogy mennyi a pontos 
gyermeklétszám, prognózis, itt is akkor azt kellene, hogy például a családi napokon hány fő 
vett részt. Azt szeretnénk megtudni tényleg megéri-e, tényleg vonz-e annyi mennyiségű embert, 
hogy megtérül-e a befektetett energia. 
 
Polonkai Katalin Művelődési Ház igazgató: A költségvetéssel kapcsolatban próbáltam egy 
összefoglalót készíteni, indulnék onnan, hogy háromféle bevétele van a Művelődési Háznak, 
egyrészt 385.000.-Ft, ami a szolgáltatásokból tevődik össze, mint fénymásolás laminálás, fax, 
bérleti díjak, stb. Közművelődési tevékenységekből is van bevétel, ez több, mint 2 millió forint, 
ez az előző évi bevételek alapján lett tervezve. A könyvtári szolgáltatása leselejtezett könyvek 
értékesítéséből és a beiratkozási díjból tevődik össze, ami az előző évben nagyon kevés volt, 
mivel kevesen tudták igénybe venni a könyvtárat, mert májusig zárva voltunk, illetve az iskola 
ott volt és így korlátozott létszámba tudtak bejönni kölcsönözni, viszont a pandémia alatt is 
biztosítottuk a könyvtári kölcsönzést. A pályázati támogatások is a bevételekhez tartoznak, ez 
a 2020. évi Hungaricum pályázat, melyből az Értéktár helyiség tetőszerkezetét újítjuk fel, ami 
évek óta problémát jelent. Beadtam a napokban a Hungaricum 2022 pályázatot, ami Palotás 
értékőrző rendezvényeinek támogatásáról szól, bízom benne, hogy nyertes lesz ez a pályázat, 
ebből valósulna meg a Hagyományőrző Szüreti Nap, egy népdaléneklési verseny, egy 
hagyományőrző tábor és a Falukarácsony programja. Amennyiben nyertes lesz ez a pályázat, 
úgy 4 millió forinttal támogatnánk meg a Művelődési Ház rendezvényeit. Még egy Nemzeti 
Kulturális Alap pályázatot is szeretnék beadni, mely kisebb létszámú szabadtéri 
rendezvényekről szól. Fontosnak tartom megemlíteni, hogy más állami támogatásokat is 
kihasználunk, nemcsak a 3,6 milliós állami támogatást biztosítja az állam a közművelődési 
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intézmények, kulturális intézmények működéséhez, hanem más közművelődési programokat 
is, amit, ha egy intézmény odafigyel és él vele, akkor azt ki lehet használni. Ilyen például a 
Déryné Program színházi előadásai, illetve a Köszönjük Magyarország Program. A kiadásokat 
tekintve terveztünk nagyon-nagyon kis mértékben beruházást, kávéfőző és szőnyeg vásárlását. 
A takarékosságra gondolva nem tervezek általában beruházási költségeket. Szükség lenne 
számos bútorzat cseréjére, az ülőgarnitúra, a fotelek, fogasok, a tárgyalóasztalok, a kiállítási 
vitrinek is cserére szorulnának. Több helyiség is felújításra szorul, amit folyamatosan jeleztem 
az Önkormányzat felé. Felújításra került a mosdó, amit köszönök a képviselő-testületnek és az 
Önkormányzatnak. A felújítások elmaradása nagyrészt az energetikai felújítás elhúzódásának 
köszönhető. Az épület tisztasága is hagy maga után kívánni valót, ez annak tudható be, hogy 
takarítónőnk vagy esetlegesen van vagy pedig az önkormányzat közfoglalkoztatottjai 
takarítanak szükség esetén, amit nagyon köszönök. Vannak még a személyi kiadások, mint 
említésre került az én bérem, amely idei évben emelésre került, amelynek nagyon örülök, a 
garantált bérminimum feletti 20%-os emelésnek, melynek megvan az államilag támogatott 
fedezete. A második álláshely a könyvtáros, ügyviteli alkalmazott álláshelye, ebben a 
költségvetésben erre nem szerepel tervezet, ezt nem én terveztem így, az Önkormányzat, illetve 
a Pénzügyi Bizottság döntött erről. Ez az álláshely létezik és az intézmény törvényes 
működéséhez előírás. Létezik egy 25/2020. számú határozat, mely a veszélyhelyzet időszakára 
megtiltja a könyvtáros álláshely betöltését, ez polgármesteri határozat, most arról tudunk, hogy 
a veszélyhelyzet 2022. június 1-ig tart. Ez a döntés nem szünteti meg a könyvtáros álláshelyet, 
csak arról szól, hogy nem tölthető be. Így nincs indokom munkáltatóként arra, hogy ezt az 
álláshelyet június 1. után ne töltsem be. A működési, dologi kiadások 2,7 millió forintot tesz ki, 
mely a rezsiköltséget tartalmazza, mely 1,3 millió forint, ezen felül vannak még az egyéb 
üzemeltetési költségek, karbantartások, egyéb dologi kiadások. A közművelődési 
tevékenységekhez kapcsolódó kiadások a táblázatban láthatóak. A rendezvényeknek van 
bevételi oldala is és említettem, hogy pályázatot is benyújtottunk, látható, hogy mit terveztünk 
és mire szerzünk még forrást. Emellett még a könyvtári állomány gyarapítására tervezett 
413.000 forint, ami a normatíva 10%-ával számolt, ami kötelező felhasználás. A könyvtári 
dologi kiadásokban szerepel a Corvina szolgáltatás, ez az online könyvtári szolgáltatáshoz 
szükséges bérleti díjat jelenti. Tartalmaz még könyvtári rendezvényeket, író-olvasó találkozók 
és őszi könyvtári napok. A költségvetés tételeinek finanszírozásához úgy gondolom mindig is 
törekedtem, hogy a megfelelő forrásokat megtaláljam, nem vártam arra, hogy a képviselő-
testület mindent finanszírozzon. Az Önkormányzatnak van egy 2018. évben elfogadott 
közművelődési rendelete, ahol meg vannak határozva a közművelődési alapszolgáltatások, a 
feladatellátás módja, formája és mértéke, a közművelődési tevékenység irányítása, ellenőrzése, 
képviselete, illetve az együttműködő partnerek. Továbbá van egy Alapító Okirata, ami 2012-
ben jött létre, ami nyilvános könyvtárat és közművelődési intézményt hozott létre. Ezek szerint 
az alapdokumentumok és közművelődési rendelet szerint tervezzük a munkatervét, a 
szolgáltatási tervét és a költségvetését is az intézménynek. 
 
dr. Horkai-Tóth Gabriella jegyző: Nekem mindössze egy kérdésem van, jól hallottam, hogy 
attól függetlenül, hogy a költségvetésben a könyvtárosi álláshelyhez nincs forrás rendelve, te 
június 1-től mindenképp betöltöd az álláshelyet? 
 
Polonkai Katalin Művelődési Ház igazgató: Ha az önkormányzat nem biztosít hozzá forrást, 
én nem tudom betölteni, én nem tudom kifizetni a könyvtáros bérét. Úgy gondolom, hogy a 
testületnek akkor kell egy olyan döntést hoznia, hogy ezt a könyvtáros állást megszünteti, mert 
most jelen pillanatban ez az állás megvan. 
 



 6 

dr. Horkai-Tóth Gabriella jegyző: Megvan a könyvtáros állás, viszont egy új státusz 
létrehozásra került, pont a pályázati foglalkoztatásra tekintettel az önkormányzatnál, tehát 
Györgyné Forró Katalin közművelődési munkatársként került foglalkoztatásra és csak a 
pályázati forrás miatt van Palotás Község Önkormányzatánál foglalkoztatva jelen pillanatban 
és nem a Művelődési Háznál. Ezért nem terveztünk a könyvtárosi álláshelyre külön bért, mert 
az az önkormányzatnál van jelen pillanatban.  
 
Polonkai Katalin Művelődési Ház igazgató: Tehát jól értem azt, ha nem lenne ez az 
önkormányzati pályázat, akkor Györgyné Forró Katalin a Művelődési Háznál lenne 
foglalkoztatva? 
 
dr. Horkai-Tóth Gabriella jegyző: Egyenlőre igen, de van egy nyertes pályázat, melynek a 
forrását fel kívánjuk használni. 
 
Polonkai Katalin Művelődési Ház igazgató: Ez a pályázati támogatás 2022. november 30-ig 
szól, ha nem lesz nyertes a következő pályázat, akkor Györgyné Forró Katalin felvehető a 
Művelődési Ház megüresedett könyvtári álláshelyére. 
 
dr. Horkai-Tóth Gabriella jegyző: Erről majd dönt a testület, ha odakerülünk. 
 
Dúzsné Szita Mária képviselő: Beszéljünk már úgy, hogy mindenki tudja, hogy 2022. 
novemberében már nem kérdés, hogy van-e önálló Művelődési Ház. Erről most teljesen 
felesleges beszélni, inkább arról beszéljünk, hogy ezt az átmeneti időszakot hogy tudjuk úgy 
megcsinálni, hogy ne sérüljön senki. Egy kicsit foglalkozzunk a könyvtárral és lássuk be, hogy 
ha napi 2-3 ember van, azért nem tartunk fenn nyilvános könyvtárat. Ezzel nem mondjuk azt, 
hogy becsukjuk a könyvtárat, ugyanúgy megmarad, ugyanúgy mehetnek az emberek, csak 
finanszírozásilag másképp kívánjuk megoldani. És a Művelődési Ház nyitva tartását is másképp 
kívánjuk megoldani, próbáljuk meg racionálisan működtetni, ez lenne a cél.  Arról beszéljünk, 
hogyan tudjuk megoldani, amíg a könyvtár nem lesz átadva a Balassi Bálint Megyei 
Könyvtárnak, mert úgyis ez lesz a vége. Készüljünk erre és vegyük tudomásul, hogy nem kell 
új könyvtáros, ott van Györgyné Forró Katalin és ott vagy te. 
 
Polonkai Katalin Művelődési Ház igazgató: Azt szeretném megkérdezni, hogy ez a te 
véleményed vagy a képviselő-testület véleménye? 
 
Dúzsné Szita Mária képviselő: Ez egyenlőre az én véleményem, de ezt mindenki tudja, hogy 
benne van a levegőben.  
 
Krekács Istvánné képviselő: Azt el kell mondani, hogy itt nem az ellentétek szítása a cél, 
hanem a racionalizálás, ami arról szól, hogy a megyében egyedülálló Palotás, ahol önállóan 
működő művelődési ház. Rosszat nem akarunk, különösen Polonkai Katalinnak nem, hiszen, 
ha közösségi színtér lenne, biztosan nem járna rosszul, hiszen visszakerülne közalkalmazotti 
státuszba, kevesebb kötelezettséggel járna, nem lennének ennyire terhelve. Ugyanúgy 
bejárhatnának a civil szervezetek, ugyanúgy megtarthatná mindenki a próbát, megvan mennyi 
a nyitva tartás, milyen napokon, ehhez igazodna mindenki. Tényleg csak a racionális 
megoldásra törekszünk a település nagyságához mérten. 
 
Polonkai Katalin Művelődési Ház igazgató: A előbb elhangzott az, hogy ott van Györgyné 
Forró Katalin, elhangzott az is, ha nem lenne ez a pályázati forrás, akkor ő a Művelődési Háznál 
lenne foglalkoztatva. 
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Dúzsné Szita Mária képviselő: Nem így hangzott el. Tehát arról döntöttünk, hogy Vinczéné 
Pálinkás Erika helyére nem veszünk fel senkit, nem növeljük a kiadásokat, utána következett, 
hogy Györgyné Forró Katalin jöhet-e, mert nem kerül semmibe, már most kerül bizonyos 
összegbe, mert a pályázat nem finanszírozza teljes egészében a bérét. 
 
Polonkai Katalin Művelődési Ház igazgató: A következő az lesz, hogy a Művelődési Ház 
közösségi színtérként és információs helyként fog működni egy fővel? 
 
Dúzsné Szita Mária képviselő: Ezt nem mondta senki, azt kérdezted, hogy november után a 
Művelődési Házhoz kerül Györgyné Forró Katalin? Nem, te sem leszel a Művelődési Háznál, 
hanem az Önkormányzatnál leszel, az pedig egy tárgyalás kérdése, hogy melletted lesz valaki 
vagy sem. Azt ne mond, hogy azt a Művelődési Házat nem viszitek el ketten heti 80 órában, 
mikor a könyvtárban van naponta 2 ember, rendezvények egy évben van 15. Nem hiszem, hogy 
a feladatok elvégzésére nem elég napi 8 óra.  
 
Szabó Mihály polgármester: A Művelődési Ház működésével kapcsolatban a Bizottsági 
ülésen is említettem, hogy elsőször Bizottsági ülés, majd testületi döntés kell, hogyan tovább. 
A cél nem az, hogy a Művelődési Házban történő tevékenységet megszüntessük, nem az a cél, 
hogy azok a programok, amelyekre igény van, ne legyenek megtartva. Arról van szó, hogyan 
lehet megoldani olyan módon, hogy a túlzott teher csökkenjen és azok a rendezvények meg 
legyenek tartva, amelyekre feltétlen szükség van. Ha szükséges, akkor vissza kell venni ebből 
a maximalizmusból, azokat a rendezvényeket, amelyeken nem vesznek részt olyan létszámban, 
mint amennyi belefektetett energiába kerül. Olyan módon kell megoldani, hogy működőképes 
lehessen és amikor a látogatottság alacsonyabb, akkor azt át kell gondolni, a jövőben erre 
szükség van-e. Mindenképpen külön kell ezzel foglalkozni Bizottsági ülésen és testületi ülésen 
és úgy dönteni, hogy tényleg ne legyen ebből olyan, hogy a testület meg akarja szüntetni a 
Művelődési Házat. Most amikor már oda jutottunk, hogy fel lesz újítva kívül-belül, csak 
tevékenykedni kell benne tovább, de olyan módon, hogy ne legyenek sérülések. Nagyon át kell 
gondolni azt, hogy mit tudunk bevállalni és mit tudunk ellátni. Meg kell találni a módját, hogyan 
lehet továbbmenni, annak a módját is meg kell találni, hogy a testület egy plusz takarítói 
létszámot nem tud biztosítani, viszont hogy lehet ezt megoldani. 
Tudom van, hogy a két fő is kevés, annyi a program, azon is gondolkozni kell,a próbákat hogyan 
lehetne megoldani, ha felszabadul a tornaterem, esetleg adhatunk kulcsot a civil 
szervezeteknek, de kérdés, hogy mennyi kulcsot adhatunk ki. 
 
Polonkai Katalin Művelődési Ház igazgató: Ezzel pont mindenféle módon ellenkeznénk 
azzal, ami a hitvallása egy ilyen közösségi színtérnek vagy intézménynek. Azt gondolom, hogy 
ez fel se merüljön, hogy pont a csoportokat, közösségeket tegyük át más helyiségbe azzal, hogy 
egy kulcsot adjunk nekik. Egy közösségi színtérnek a művelődési közösségek kiszolgálása a 
legfontosabb feladata. Nekem azzal semmi problémám, hogy a közösségek oda járnak próbálni, 
én ezalatt végzem a munkámat, amíg ők ott a saját tevékenységükbe dolgoznak. Nekem a nyitva 
tartással sincs semmi gondom, én is és Györgyné Forró Katalin is 8 órába dolgozunk, amikor 
pedig rendezvény van, akkor mindketten dolgozunk. Az lehet, hogy sok plusz feladatot kapunk, 
illetve vállalunk, amit lehet, hogy nem kellene, de akkor ki vállalja, ki csinálja meg azokat a 
feladatokat, ezért van a Művelődési Ház. Az október 19-i testületi jegyzőkönyvben azt 
olvastam, hogy januártól augusztusig nem volt szinte semmi rendezvény, most augusztustól 
pedig bezsúfolódtak a rendezvények, ez elhangzott úgy, hogy előtte az intézménylátogatáson 
elmondtam, hogy bár nem volt nyitva a Művelődési Ház, mennyi mindennel próbáltuk a 
közösségeket megszólítani.  
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dr. Tóth Gabriella jegyző: Nekem egy kérdésem van, májusig, amíg zárva volt a Művelődési 
Ház, miért nem sikerült a szabadságokat csökkenteni? Pont ezért foglalkozik ezzel a témával a 
testület, én értem, hogy a nyitva tartás is megfelel nektek, hogy háromszor 19 óráig nyitva kell 
lenni, de pont azt akarja a testület, hogy egyszer kelljen nyitva lenni és haza tudjatok menni. 
Lehet, hogy rossz az elképzelés, de csökkenteni szeretnénk a kötelező nyitvatartási időt, Te 
terheled magad olyan szinten túl, ami már teljesíthetetlenné válik. Az, hogy ez sok, neked is be 
kellene látni, hogy ez már nem normális helyzet. 
 
Szabó Mihály polgármester: Javaslom, hogy foglalkozzunk a költségvetéssel és minél előbb 
határozzuk meg, hogy mikor foglalkozunk bizottsági ülés keretében a Művelődési Ház 
kérdésével és döntsünk úgy, hogy megnyugtató módon lehessen működtetni a jövőben. 
 
Pintér Tibor képviselő: Én korábban is tartózkodtam a döntésnél, úgy gondolom, hogy Dúzsné 
Szita Mária az anyagi oldalát látja mindennek, Polonkai Katalin a másik oldalát, én a kettő 
között lennék valahol. Be kell látnunk, hogy Kati sokat dolgozik, de a falu mindenben rászorul, 
bármilyen rendezvény van, mindig ott kötünk ki. Legyen egy arany középút, de biztos, hogy 
szükség van rá és ezt el kell ismerni. A nagy anyagiasságban nem szeretném, hogy rosszul 
járjunk. 
 
Dúzsné Szita Mária képviselő: Ezzel semmi probléma, ezért foglalkoztat a falu két embert. 
Senki nem kérdőjelezi meg, hogy szükség van rá. Nem az anyagias irányba megyünk el, hanem 
abba az irányba megyünk, hogy ne legyen külön költségvetési szerv, ne legyenek a működését 
szabályozó olyan kötelezettségek, amik gúzsba kötnek miket és Katit. Azt akarjuk, hogy 
maradjon a Művelődési Ház, maradjanak ketten, csak ne essünk bele a saját magunk által épített 
csapdába. Az anyagiakról annyit szeretnék mondani, ha foglalkoztatjuk a két embert és meg 
lesznek tartva ezek a rendezvények, akkor ez nem kerül kevesebbe, nem fogunk semmit nyerni. 
Azt akarjuk, hogy rugalmasabb legyen az egész. 
 
Pintér Tibor képviselő: Én is könyvtárba járó ember vagyok, lehet, hogy nagyon kevesen 
járnak, de, ha egy embernek van rá szüksége, akkor is szükség van rá.  
 
Krekács Istvánné képviselő: Az óvodában 30 gyermekről beszéltünk és nem kaptam 
támogatást. Az pedig nem mindegy lenne, hogy 20 vagy 30 kisgyermek van egy csoportban és 
igenis meg kell értenünk, hogy amennyiben a 20 fős csoportokat megcsinálnánk 4 millió helyett 
8-10 millió forinttal is hozzá kellene járulni az Önkormányzatnak és ezt el kell fogadnunk. 
Tegnap arról beszéltünk, hogy a rendezvényeket olyan szempontból kell megnézni, hogy 
időben le kell kötni a dolgokat, ha sikerülne a pályázat, akkor abból megoldódna a Karácsony, 
Szüreti Nap, tábor, a többi rendezvénynél látható, hogy van más lehetőség és van ami nullára 
fut ki, maradjanak még ebben az évben. 
 
Szabó Mihály polgármester: Tulajdonképpen az a kérdés, ha nyer a pályázat, akkor mehetnek 
a programok, ha nem nyer a pályázat, akkor nem tudjuk megvalósítani vagy csökkentett módon 
tudjuk megvalósítani.  
 
Almási Lajos alpolgármester: Az az igazság, hogy mégis csak a pénzről szól ez az egész. Az 
Önkormányzatot körülbelül 8 millió forint terhelné. A kérdés az, hogy mennyi az az összeg, 
amit az Önkormányzat meg tud finanszírozni a Művelődési Háznak és mennyi az a rendezvény, 
amiről le lehetne mondani. 
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dr. Tóth Gabriella jegyző: El kell dönteni, ha nem nyer a nagy pályázat, akkor is legyen-e 
szüreti nap 1,5 millió forintért, valóban ez-e a prioritás? Azt is gondolja át a testület, hogy 
elhangzott, hogy évek óta fejlesztés nem volt tervezve, de programok minden évben voltak 
tervezve, lehet, hogy az is átgondolandó, hogy mennyi minden cserére szorul. Ha nem nyerne 
a pályázat és nem lesz Szüreti Nap, akkor abból a 1,5 millió forintból valamit lehetne vásárolni 
a Művelődési Házba, nem biztos mindig csak a rendezvények élvezzenek prioritást, hanem az 
ezek kiszolgálásához szükséges infrastruktúra is, lehet ezt is át kellene gondolni, vagy, ha nyer 
a pályázat és ott marad a 1,5 millió forint, akkor mit cseréljünk le az idei évben, azt gondolom 
a feladat adott. 
 
Dúzsné Szita Mária képviselő: Mi lenne, ha ezt a költségvetést így, ahogy van elfogadjuk, ha 
sikerül pályázati támogatást szerezni, akkor az egy plusz jó pont és, ha meglesz az a pénz, akkor 
is ráköltjük a Művelődési Házra. 
 
Szabó Mihály polgármester: A Művelődési Háznál összesen van 4 pályázat, van az 
energetikai pályázat, van a tetőszerkezet felújítása, ez a kettő idei évben rendben lesz. Be van 
nyújtva az elektromos hálózat felújítására pályázat első ütem és utána jön a második ütem, 
melyben benne van az intézmény teljes belső festése. Ezt az évet sajnos a felújításra kell szánni, 
de utána rendben lesz az intézmény, ezután már csak a berendezéseket kell felújítani, így hosszú 
távra működőképes lesz a Művelődési Ház. 
 
A képviselők részéről kérdés, észrevétel nem hangzott el, a polgármester szavazásra bocsátja a 
rendelet-tervezet elfogadását. 
 
A képviselő-testület 6 igen szavazattal, ellenszavazat, tartózkodás nélkül elfogadja a rendelet-
tervezetet. 
 
A polgármester kihirdeti, hogy a képviselő-testület megalkotta az alábbi rendeletét: 
 

Palotás Község Önkormányzata Képviselő-testületének 
 

2/2022.(II.16.) önkormányzati rendelete 
 

az Önkormányzat 2022. évi költségvetéséről 
(rendelet a jegyzőkönyvhöz csatolva) 

 
III. NAPIREND: 

 
Javaslat a Lakossági víz- és csatornaszolgáltatás támogatása pályázat benyújtására 

(előterjesztés a jegyzőkönyvhöz csatolva) 
 
Szabó Mihály polgármester: Javaslom 2022. évre vonatkozóan a lakossági ivóvíz- és 
csatornaszolgáltatás ráfordításainak csökkentésére a támogatási kérelem benyújtását. 
 
A képviselők részéről kérdés, észrevétel nem hangzott el, a polgármester szavazásra bocsátja a 
javaslat elfogadását. 
 
A képviselő-testület 6 igen szavazattal, ellenszavazat, tartózkodás nélkül, egyhangúlag 
elfogadja a javaslatot és az alábbi határozatot hozza: 
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16/2022.(II.15.) Képviselő-testületi határozat 
 

Palotás Község Önkormányzata Képviselő-testülete döntött abban, hogy 2022. évre 
vonatkozóan a lakossági ivóvíz- és csatornaszolgáltatás ráfordításainak csökkentésére 
támogatási kérelmet kíván benyújtani. 
A Képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert a vonatkozó rendelet pályázathoz 
szükséges mellékleteinek, nyilatkozatainak aláírására. 

 
Felelős: Szabó Mihály polgármester 
Határidő: azonnal 

 
 
IV. Egyebek: 
 
a.) Palotás 1163 hrsz önkormányzati tulajdonú ingatlan értékesítése 
 
Szabó Mihály polgármester: Az önkormányzati tulajdonú Palotás 1163 hrsz-ú ingatlan 
megvásárlására Bagi Dániel Palotás, Diófa út 13. és Pogány Sándor Pásztó, Petőfi út 5. szám 
alatti lakosok nyújtottak be vételi szándékot. Javaslom a területet 1.500.000.-Ft vételáron 
értékesíteni, ez a pályázati felhívásban és értékbecslésben meghatározott forgalmi érték felett 
van. 
 
A képviselők részéről kérdés, észrevétel nem hangzott el, a polgármester szavazásra bocsátja a 
javaslat elfogadását. 
 
A képviselő-testület 6 igen szavazattal, ellenszavazat, tartózkodás nélkül, egyhangúlag 
elfogadja a javaslatot és az alábbi határozatot hozza: 

 
17/2022.(II.15.) Képviselő-testületi határozat 

 
Palotás Község Önkormányzata Képviselő-testülete a Palotás 1163 hrsz-ú ingatlan 
pályázati felhívás keretében történő értékesítése keretében Bagi Dániel 3042 Palotás, 
Diófa út 13. és Pogány Sándor 3060 Pásztó, Petőfi út 5. szám alatti lakosoktól érkezett 
vételi ajánlatot elfogadja és részükre az önkormányzat tulajdonát képező Palotás 1163. 
hrsz. alatti 1309 m2 területű zártkerti művelés alól kivett területet 1.500.000 Ft vételáron 
értékesíti. 
A Képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert az adásvételi szerződés 
megkötésére. 

 
Felelős: Szabó Mihály polgármester 
Határidő: azonnal 

 
b.) CYEB Energiakereskedő Kft. ajánlata 
 
Szabó Mihály polgármester: Kaptunk egy megkeresést a CYEB Kft-től, azzal kapcsolatban, 
hogy a cégnek van egyfajta kötelezettsége, hogy bizonyos összeget elköltsön, úgy döntöttek, 
hogy a lakosságot, elsősorban Nógrád megyében szeretnék azzal támogatni, hogy a lakosság 
részére LED izzókat adnak, 1 lakás részére maximum 20 db-ot teljesen ingyenesen. Az 
önkormányzatnak az lenne a feladata, hogy 1 m2 területet biztosítson és segítsen a 
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regisztrációban. Az a kérdés, hogy foglalkozzunk-e ezzel, alapos áttekintés után visszaküldjük 
a szerződést és segítünk a lakosság részére a regisztrációban? 
 
A képviselő-testület egyhangúlag egyetért, támogatja a javaslatot. 
 
c.) Ebrendészeti tevékenységre vonatkozó szerződés 
 
Szabó Mihály polgármester: A 781/2021. Korm. rendelet alapján önkormányzati 
kötelezettségeink vannak ebrendészeti tevékenységre vonatkozóan. Az egyik, hogy állandó 
szerződést kössünk, 1000-2000 fős lakosság esetén 60.000.-Ft/hó, vagy egy másik lehetőség a 
Karancs Mentőkutyás Alapítványnak eseti megbízásra vannak különböző díjai. Javaslom az 
eseti szerződés megkötését, mely elegendő ahhoz, hogy a kötelezettségünknek eleget tegyünk. 
 
A képviselő-testület egyetért a javaslattal, egyhangúlag támogatja azt. 
 
d.) Állami tulajdonban lévő földterületek 
 
Szabó Mihály polgármester: Előző testületi ülésen beszéltünk róla, kigyűjtöttem az állami 
tulajdonban lévő területeket. Az a javaslatom, hogy a testület bízzon meg azzal, hogy ezeket a 
területeket összeírjuk, becsüljük meg az értékét, majd nyújtsuk be a kérelmet a Nemzeti 
Földalapkezelőnek.  
 
A képviselő-testület egyhangúlag egyetért a javaslattal. 
 
e.) Fenyvesre vonatkozó elképzelések 
 
Szabó Mihály polgármester: A magántulajdonban lévő fenyves és a lövészgödör 
megvásárlásával kapcsolatban megkeresett egy francia férfi, aki üdülési célra faházakat 
létesítene a területen, kikérte a véleményemet. Elmondtam, hogy egyeztetni kell a rendezési 
tervvel, testülettel és utána fogok visszajelezni.  
 
Dúzsné Szita Mária képviselő: El kell gondolkodni, hogy jó lesz az nekünk, ha ő ilyen házakat 
fog oda építeni? Valamint a rendezési tervünk lehetővé teszi? 
 
Szabó Mihály polgármester: Jelen pillanatban a rendezési tervünk nem teszi lehetővé, 
főépítészi nyilatkozatot is fogok kérni. Megkérem, hogy részletesebben írja le a terveit, mennyi 
házat építene, milyen ellátottsággal és ez alapján tud dönteni a testület. 
 
f.) Palotási Hírek 
 
Szabó Mihály polgármester: Szerkesztőbizottsági ülésen felmerült, hogy a Palotási Hírek 
színes legyen. Elmondtam, hogy annyit megteszek, hogy kérek árajánlatot és a testület állást 
foglal arra vonatkozóan, hogy az egész kiadvány legyen-e színes vagy esetleg a borító.  
 
Dúzsné Szita Mária képviselő: Teljesen felesleges pénzkidobásnak tartom, maradjon fekete-
fehér. 
 
Szabó Mihály polgármester: A színes kiadvány ára négyszerese lenne a mostaninak, nem 
javaslom. 
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A képviselő-testület egyhangúlag egyetért a javaslattal. 
 
Bejelentések: 
 
Szabó Mihály polgármester: A flottatagok havi előfizetés díja 2.474.-Ft, melyben 1 Gb 
internet van benne, viszont most megkerestek, 3.500.-Ft-ra szeretnék megemelni a havidíjat és 
adnak 5 GB-ot. További egyeztetéseket, tárgyalásokat fogok folytatni. 
- Általános Iskolában a kazánházat lebontották, a helyiségek le vannak festve, burkolva, a 
műszaki átadás február 25-én lesz, az ünnepélyes átadás pedig március 30-án lesz. 
- Idei évben nem lesz megtartva Héhalomban a Böllérfesztivál, de terveznek egy Dél-Nógrádi 
Disznótoros rendezvényt a 17 önkormányzat részére, március 26-án. Minden csapatnak kell 
valamilyen ételt főzni, jelenleg még intézik, hogy az alapanyagot biztosítani tudják. 
- Temető fásítással kapcsolatban szeretnék egy bejárást a testület tagjaival a temetőben. 
 
A képviselők részéről további kérdés, bejelentés nem volt, a polgármester megköszöni a 
képviselők munkáját, a testületi ülést bezárja. 
 
 

Kmf. 
 
 
 
 

                 Szabó Mihály sk     dr. Horkai-Tóth Gabriella sk 
     polgármester                                                           jegyző  


